
2021.22.11 – Referat fra Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Vest  
Kl. 18.30-21.00 på Gærum Skoleafdeling 

Fraværende: Carsten Vejby, Anna elev, Maria Lehmann, Lasse Burholt, Karina Svendsen, Lars-

Christian Thorvil 

 

1. Godkendelse af dagsordenen  
herunder prioritering af dagsordenens punkter. 

 

Referat: 

Ingen bemærkninger til dagsordenen – den godkendes  

 

2. Elevrådet – nyt fra 
 

Referat:  

Der vil i den kommende periode blive afholdt elevrådsmøder, ligesom man skal deltage ved 

Fælleselevrådet i Frederikshavn kommune. Der skal findes repræsentanter til Unge-byrådet. 

 

3. Gærum Skoleafdeling har ordet 
 

Referat: 

Der er gang i mange gode aktiviteter med fokus på faglighed og trivsel. Her kan nævnes: 

- Lejrskole for 5-6. klasse, som traditionen tro gik til Læsø. 

- Naturens uge med fokus på dyr og planter. 

- Tur til Farm Fun for 0.-4. klasse.  

- Tur til Aalborg ZOO for 3-6. klasse, hvor de deltog i naturvidenskabsfestivallen. 

- Klasserne har deltaget i ”Alle børn cykler” hvor der er fokus på bevægelse og trafiksikkerhed. 

Her blev 5-6.klasse samlet vinder i kommunen. Præmien var kagemand og biletter til 

biografen + popcorn. 

3-4.klasse fik en flot 4. plads og vandt 1000 kr. til klassekassen. 

- Temadage om sundhed. Temadagene blev afsluttet med skolernes motionsdag, hvor 

støtteforeningen, forældre og bedsteforældre var behjælpelige med at vise eleverne rundt 

på løberuten i naturen omkring Gærum. 

- Nordisk litteratur uge – læsning i morgengry. 



- Der arbejdes på at give SFO´en et løft, og der er i den forbindelse gjort flere gode tiltag. Her 

kan nævnes: 

- Stenalderprojekt med masser af læring og kreative aktiviteter. 

- Kunstprojekt hvor SFO´en hver onsdag frem mod jul får besøg af en kunstner, som kommer 

og fortæller/laver kunst med børnene. 

- Besøg af det Flyvende kuffertcirkus. 

 

Her ud over har man i Gærum afholdt arbejdsdag i samarbejde med støtteforeningen, forældre 

og skole. 

Der har i Gærum været flere forbedringer i form af nyt gulv i storrummet, møbler til faglokaler 

og nyt legeredskab på sportspladsen.     

 

 

 

4. Samarbejdsmodel m. ejendomscentreret (bilag) 
 

Referat: 

Samarbejdsmodellen drøftes og gennemgås. 

Samarbejdsmodellen er udarbejdet på baggrund af drøftelser mellem de fire distrikter og 

ejendomscentret.                                                                                                                                        

Formålet er at sikre tydelige og fleksible arbejdsgange i forbindelse med frivilligt arbejde ude på 

skolerne. 

Samarbejdsmodellen skal give klarhed over, hvilke arbejdsopgaver frivillige borgere må udføre, og i 

hvilket omfang de forskellige ledelseslag samt ejendomscentret skal inddrages. 

Det drøftes, hvorvidt det er en idé/mulighed, at den enkelte skole får et mindre beløb, som ledelsen 

kan råde over i forbindelse med udførelsen af mindre opgaver ved f.eks. arbejdsdage m.m.  

Der har de seneste år været en pulje fra ejendomscentret, som administreres centralt i distriktet. 

Her kan skoleafdelingerne altid søge midler til større eller mindre projekter. Indkommende ønsker 

vurderes/drøftes, og midlerne fordeles efterfølgende mellem skoleafdelingerne.  

 

5. Princip for inklusion (princip fra 2016) revurderes og gentænkes (bilag) 
 

Referat: 
Bilaget for inklusion gennemgås og drøftes som aftalt. 
Er der brug for at lave ændringer i princippet? 



Der er fortsat fin sammenhæng mellem princippet og den måde, som vi ønsker at drive skole på i 
distrikt Vest. 
Princippet for inklusion stemmer fint overens med det igangværende og forestående arbejde 
vedrørende den ”Mangfoldige folkeskole” samt den nye vision for Børne og Unge området. 
 
Der er brug for at lave nogle få ændringer/tilføjelser fx datoer m.m., lige som  
Modtagecentret skal skrives ind i overskriften på papiret. 

 
6. Sorg/Kriseplan (bilag) drøftes 

 

Referat:  
Sorg og kriseplanen skal ses som en vejledning og hjælp, som skal hjælpe ledere og medarbejdere 
til at handle bedst muligt i situationen. Den skal ikke ses som en fast plan, men en vejledning. 
Der er mange gode pædagogiske tanker/tiltag, som kan støtte børn og voksne i en svær tid. 
Skolebestyrelsen er bekendt med at planen findes - der ønskes ikke ændringer i planen. 
 
 

7. Orientering v. Jette/Carsten 

Referat: 

Incidentstallet er nu på 492, kan man se i pressen. Kriseberedskabet har derfor genoptaget hyppige 

møder. 

Der kan i den forbindelse komme ændringer i forhold til retningslinjer m.m. mulige ændringer 

kunne være: 

- Ændringer i forbindelse med sociale arrangementer og anbefaling om at større 

arrangementer holdes i stamklasserne. 

- Fortsat fokus på afstand og hygiejne. 

- Skolerelateret arrangementer kan fortsat gennemføres – vigtigt at vi forsøger at opretholde 

så normal en skoledag som muligt. 

- Tilbud om 2 ugentlige screeninger for de 9-15 årige. 

- Tilbud om ugentlige screeninger for elever ned til 1. klasse, der er dog ikke givet en endelig 

udmelding endnu.  

Der holdes løbende øje med samtykkeerklæringerne vedrørende test på skolerne. Ingen børn 

tvinges til test. 

- I situationer med smitte kontaktes forældre, som ikke har givet samtykke til test af deres 

børn. Ønsker forældrene ikke at gøre brug af skolens testprogram, så sørger forældrene selv 

for, at eleven testes. 

 

- B&U-udvalget holdt deres seneste udvalgsmøde på Bangsbostrand Skoleafdeling, hvilket gav 

anledning til at se det nye multirum samt andre forbedringer, som er lavet de seneste år. 

 



 

- Evalueringen vedrørende overgangen mellem Gærum og Bangsbostrand er i gang og 

forventes afsluttet i den nære fremtid. 

 

- Der arbejdes på nuværende tidspunkt med den nært forestående skoleindskrivning, hvilket 

betyder, at der i den kommende tid vil være forskellige arrangementer, hvor skolen møder 

de kommende skolebørn og deres forældre. 

 

- Ny udvalgsformand for B&U. Christina Lykke.  

 

- Der er valg til skolebestyrelsen i foråret. Det er derfor vigtigt, at eventuelle kandidater gøres 

opmærksomme på valget til skolebestyrelsen. 

 

- Det har den seneste tid været svært at gennemføre skolebestyrelsesmøderne på grund af 

manglende opbakning/fremmøde, hvorfor der muligvis ændres lidt i møderækken. Der vil 

eventuelt blive en revurdering i forhold til antallet af møder i håb om, at de planlagte møder 

så vil blive gennemført. Plan for de kommende bestyrelsesmøder vil blive udarbejdet. 

 

 

8. Evt. 
Referat: 

Ingen bemærkninger til punktet. 

 

  


